
  Milí Borinčania, vítame Vás pri čítaní informačných novín našej obce
kde nájdete, ako plánované projekty a podujatia či zhrnutie diania v
obci, tak aj vyjadrenia starostu a poslancov. Začala by som úprimným
zamyslením.

Nálada v obci je zdá sa napätá akoby sa dedina rozdeľovala do dvoch
táborov. Našim cieľom vždy bolo a je hlavne slúžiť Borinčanom, spájať
ich a priniesť do Borinky viac života. Živo tu síce je, hlavne na
obecnom zastupiteľstve, ľudí to však nespája ale rozdeľuje.

  Preto prišiel nápad vytvoriť Borinské noviny, veríme že Vám urobia
radosť. V tak malej obci akou Borinka je, sme odkázaní na pomoc
jeden druhému a bez sponzorských darov, alebo dobrovoľnej aktivity
a práce našich obyvateľov toho veľa nevybudujeme. Poďme si chrániť
našu komunitu, ktorá spolu funguje, navzájom sa toleruje a kde sa
ľudia spolu radi stretnú pri práci, aj na zábave. 
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PREDSLOV

FARNOSŤ
  V nedeľu 1.10 sa už tradične k
príležitosti sviatku sv. Michala konala
svätá omša na Medených Hámroch, v
kaplnke ktorá je mu zasvätená.
Stretnutie organizuje naša farnosť v
spolupráci so samosprávou a keďže je
pripravené malé občerstvenie, nikto sa
nemusí po omši ponáhľať domov. Toto
stretnutie spája celú našu farnosť a
vytvára príležitosť sa bližšie spoznať,
diskutovať a zdieľať. Je to jeden z
najkrajších dní v roku, kedy sa
stretneme uprostred babieho leta v
nádhernom prostredí Malých Karpát.
Budeme sa tešiť opäť o rok a veríme že
ešte v hojnejšom počte. 



SAMOSPRÁVA

ZATEPLENIE ŠKÔLKY
  Určite ste si počas letných prázdnin všimli, že na budove Materskej
Školy sa pracuje. V roku 2022 sme sa zapojili do výzvy vyhlásenej cez
Environmentálny fond na Znižovanie energetickej náročnosti
verejných budov.  
 S rekonštrukciou a zateplením sme začali už minulý rok, ošetrením a
natretím strechy, kde nám výrazne pomohol rodák z Borinky Laco
Valent, ktorý celú strechu natrel sám. Z dotácie enviro fondu sa
urobilo zateplenie a fasáda, ďalej nový plynový kotol, tepelné čerpadlo
a fotovoltaika.
 Z vlastných prostriedkov odkvapové rúry, zateplenie stropu a pivnice,
sokel, drenáže a úprava okolo celej budovy. 

 Aby sa Obec do výzvy mohla zapojiť, museli sme predložiť k Žiadosti o
dotáciu požadované doklady ako napr. projektovú dokumentáciu,
doložené platné stavebné povolenie a samozrejme museli byť
vysporiadané majetkovo právne vzťahy k danej nehnuteľnosti.        
Žiadosť o dotáciu sme podali v stanovenom termíne, následne po
čase nám ešte prišla výzva na doplnenie v rámci administratívnej
kontroly a po tejto kontrole prebehol schvaľovací proces odbornou
komisiou. Nakoľko bol projekt kvalitne spracovaný, dostali sme kladné
stanovisko schválenia dotácie. Po schválení dotácie, dňa 28.11.2022
došlo k uzavretiu Z M L U V Y č. E 4433 08U02 o poskytnutí podpory z
Environmentálneho fondu, na výšku schválenej dotácie 205 067€ s
DPH + Obec musí spolufinancovať 5% z projektu. Na preddefinovaný
samostatný účet sa načerpali finančné prostriedky z
Environmentálneho fondu. 



  Po podpísaní zmluvy sme museli vykonať verejné obstarávanie na
výber dodávateľa stavebných prác. . Zmluva o dielo sa podpísala so
spoločnosťou MD4 real, s.r.o. ktorá dala najnižšiu cenu . Vysúťažená
cena predstavuje sumu 212 234,88 € s DPH z ktorej obec
spolufinancuje 5% v sume 10 253,35 € s DPH. Nakoľko výzva bola
zameraná iba na zateplenie verejných budov všetky výdavky, ktoré
nie sú priamo spojené so zateplením sú v projekte vecne
neoprávnené výdavky, preto do projektu neboli zahrnuté. Pri realizácii
projektu týmto vznikli obci neoprávnené výdavky “naviac práce” vo
výške 31 783,40 € s DPH, ktoré sa zazmluvnili dodatkom k zmluve o
dielo.  
 Z Environmentálneho fondu neboli do dnešného dňa schválené
finančné prostriedky vo výške 95% nakoľko stále prebieha kontrola.
Každý deň na obci čakáme na uvoľnenie finančných prostriedkov,
ktoré síce na účte načerpané máme, ale povolenie na ich použitie
musíme mať oficiálne schválené Environmentálnym fondom. 
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  Obec sa týmto dostala do veľmi zložitej finančnej situácie. Stavba je
zrealizovaná a ukončená a prebraná, faktúry sú vystavené už po
splatnosti a my ako Obec sa boríme s finančným mankom, ktoré voči
dodávateľovi vzniklo. , najprv sme museli z vlastných zdrojov vyplatiť
minimálne 5% z obstarávacej ceny za dielo, aby sme si vôbec mohli
zažiadať o uvoľnenie finančných prostriedkov z Environmentálneho
fondu .Aby sme ukľudnili dodávateľa ,nakoľko vystavené faktúry boli
po splatnosti a dodávateľ nám chcel vystaviť penále z omeškania, tak
sme sa s ním dohodli a uhradili mu určitú časť . Namiesto rýchleho
čerpania, ktoré všetci politici populisticky sľubujú do médií, aké majú
nové riešenia sme sa dočkali zložitej a byrokratickej kontroly, ktoré
majú svoju postupnosť v schvaľovaní dokladov a jednotlivé kroky
kontroly sa nedajú urýchliť, skôr sa spomaľujú čerpajúcimi
dovolenkami projektových manažérov, PN, alebo OČR z oddelenia
kontroly na rezorte Environmentálneho fondu. 
Ministerstvo Životného prostredia pod ktorú spadá Environmentálny
fond nezohľadňuje situáciu na obciach, nakoľko nie sme jediná obec s
obdobnou situáciou, ktorá tam je a komplikuje nám chod základných
služieb, ktoré ako obec musíme zabezpečovať pre svojich obyvateľov.
Sme malá obec s malým finančným rozpočtom a takéto
preklenovacie výdavky nie sme schopný pokryť z vlastných zdrojov,
ale to pre nich nie je argument.

 Aj napriek všetkým problémom s financovaním, sme radi že sa tento
projekt podarilo dokončiť a okrem krásnej novej fasády ktorú ocenia
hlavne tí najmenší, sa obec môže tešiť na úsporu prevádzkových
nákladov budovy škôlky do budúcna.



SAMOSPRÁVA

  
 Lodné kontajnery na záhumenici.

   Nová “dominanta Borinky” neunikla pozornosti asi ani jednému z Vás.
,,Obec Borinka podniká kroky v rámci svojich zákonných možností na
vyriešenie tohoto problému. Daným problémom sa zaoberá a je rovnako
v jej záujme, aby kontajnery v lokalite boli odstránené. Obec je prístupná
každému návrhu na riešenie v rámci platnej legislatívy. Štátnym
stavebným dohľadom bol majiteľ vyzvaný a aj polícia podnikla obhliadku
miesta. Nakoľko sa majiteľ momentálne nachádza mimo SR, termín
prvého jednania sa posunul približne o dva týždne. “  
 
Miroslav Paulen, Starosta 

ČASTÉ PODNETY:

 Autobusová zástavka pri Kapličke
 
   ,,Obec Borinka v rámci rozvoja obce a zlepšovania nášho života začala
realizovať projekt, povolenie a neskôr aj realizáciu autobusovej zástavky
pri Kapličke. V dnešnej dobe to však nie je možné spraviť len tak, že sa
nástupište vybetónuje a osadí sa stĺp. Zástavku bolo treba naprojektovať
dopravným projektantom, aby dostala súhlas polície a BSK a
projektantom elektriny, aby mohla byť osvetlená. Potom treba
zabezpečiť, aby dostala povolenie a to vydáva obci spriatelený úrad v
Zohore a okresný úrad v Malackách. Povolenia koordinuje naša vedúca
stavebného úradu pani Kovačičová. V tejto fáze treba osloviť viaceré
úrady, aby dali súhlas a toto zabezpečujem ja, ktorý vám tento článok
píšem. Volám sa Ján Daniš a zaoberám sa povoľovaním stavieb a
pozemkami. Píšem tento text 16.11. Aktuálne čakáme už len jedno dve
vyjadrenia, takže dúfam, že sa povoľovanie začne rýchlo a zástavka bude
čoskoro zrealizovaná. Táto lokalita totiž súvisí aj s budúcim
cyklochodníkom, ale dúfam, že sa zástavka podarí rýchlo. Chcel by som
poďakovať starostovi, že bez čakania išiel na faru a urbár a zabezpečil ich
súhlas. Časť zástavky pri Kapličke totiž zasahuje aj do ich pozemkov.
Jedna zástavka - znie to jednoducho, ale za jej realizáciou sa skrýva
množstvo práce. Čoskoro už však poteší všetkých dolných Borinčanov.'' 

Ján Daniš 



  Teplý október využili pani učiteľky z našej škôlky naplno. S deťmi trávili veľa
času vonku spoznávaním nášho okolia. ,, V našej MŠ chceme v spolupráci s
rodinou vytvárať podmienky na prežívanie šťastného detstva a položiť
zmysluplný základ pre ďalšie roky života dieťaťa, ktoré bude pripravené na
vstup do základnej školy a na ďalší život. Dieťa má prežiť v materskej škole
deň plný slnka, smiechu a šťastia, bez strachu, stresu a úzkosti. Toto môžeme
docieliť hlavne zážitkovým učením, ktoré preferujeme aj v našej MŠ. Chceli
sme to docieliť aj návštevou Lesnej škôlky a miestnej farmy.” Eva Neubergová,
Riaditeľka MŠ. 
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MATERSKÁ ŠKOLA BORINKA

 Deti sa odviezli autobusom na
konečnú zastávku a pokračovali pešo
jesenným lesom. Živozem sa
nachádza asi kilometer za Borinkou a
je to alternatívna škola, ktorá
kombinuje domáce vzdelávanie s
Waldorfskými prvkami. Deti sa učia
hlavne názorne, pri praktických
každodenných činnostiach, kladie sa
dôraz aj na remeselné zručnosti, či
duchovný a duševný rast. Vidieť, že
škôlka môže mať aj takýto domácky
charakter je pre deti určite
obohacujúce, rovnako spoznávanie
nových kamarátov. Deťom sa veľmi
páčil dvor, s rôznymi zavesenými
kresielkami a hojdačkami.

 Veľmi zaujímavá bola aj návšteva miestnej kvetinovej farmy La Borinka.
Majiteľka Daniela Baños Pittnerová nám o tom povedala viac. ,, Pred
niekoľkými dňami sme na našej malej kvetinovej farme privítali deti z
materskej škôlky v Borinke. Prešli sme si postupne našu hlavnú záhradu,
políčko s georgínami a taktiež miesto, kde pestujeme kvety na sušenie. Deti
boli z kvetov nadšené a povedali sme im niečo o tom, prečo a ako takéto
kvety pestujeme. Potom sa už škôlkari rozutekali medzi kvetinové záhony a
nakoniec si každé dieťa odnieslo domov kvietok do vázy.” 



ŠPORT

PRIATEĽSKÝ ZÁPAS
STARÝCH PÁNOV

CHAN QUAN KUNG FU

 V sobotu 14.októbra sa v Borinke
na našom útulnom ihrisku odohral
zápas starých pánov, medzi
domácimi internacionálmi a
súperom z Jablonového. Ani pekné
počasie, upravené ihrisko a
čapované pivo nepomohlo
domácim k výhre. Síce robili čo
mohli a snažili sa zvrátiť polčasový
stav 0:3, ich snaženie stačilo len na
skorigovanie konečného výsledku
2:3. Šance na vyrovnanie určite boli,
o tom niet pochýb, avšak, trošku
chýbalo to povestné šťastíčko.  

 

Mnohí z vás určite viete že v
Borinke funguje skupina Chan
Quan Kung Fu, ktorú vedie Emilio
Pacini. Odovzdáva toto tradičné
čínske bojové umenie deťom aj
dospelým. Dokáže veľmi
prirodzením spôsobom učiť nielen
techniky ale aj filozofiu a etiku
šaolinských mníchov. V tomto
rýchlom svete je to úžasný spôsob
akým sa deti naučia vnímať a
smerovať svoju energiu, uzemňovať
sa a tiež sa zdravo hýbať. V mesiaci
október boli tréningy prerušené
pretože Emilio odletel do ďalekej
Číny . Celý mesiac trávi trénovaním
v akadémii majstra Wu Nanfaga v
horách Song Shan. Veríme že počas
pobytu naberie skúsenosti a novú
energiu z ktorej bude čerpať pri
učení opäť tu u nás pod Karpatami. 

Všetci očakávali, že rozhodca, ktorý bol mimichodom z radov domácich, odpíska
pokutový kop, alebo niečo vymyslí, aby domáci neutrpeli prehru. Ale ako sa
hovorí: „bez vánku sa ani lístok nepohne“. A keďže domácim sa veľmi padať
nechcelo v súperovej šestnástke, aj píšťalka ostala mlčky. Takže všetko prebehlo
fair-play a to je dobré. Diváci mohli vidieť naozaj pekné góly a akcie. My veríme,
že to našim nabudúce vyjde a súpera zdolajú. Športu zdar. TJ Borinka 



KALENDÁR  PODUJATÍ

  V mesiaci december nás čakajú dve pekné podujatia.

sv. Mikuláš
OcÚ Borinka pre Vás organizuje

Stánky s občerstvením
Predaj Vianočných stromčekov

Predaj Kaprov
Predaj Vianočných handmade dekorácií

14:00 Besiedka detí z MŠ Borinka

16 december

6 DECEMBER 

Vianočné Stretnutie

Aj tento rok nás navštívi sv. Mikuláš
17:30 na parkovisku za OcÚ

Pre deti budú pripravené balíčky a pre rodičov malé
občerstvenie

  Sme na konci prvého vydania, 
veríme že sa Vám páčilo a našu snahu oceníte . My sa s radosťou pustíme do

pripravovania ďalšieho čísla a dovtedy nám dovoľte,
  v mene všetkých ktorí sa podieľali a v mene OcÚ Borinka, 
zapriať  pokojné prežitie Vianočných sviatkov plné radosti, 

lásky a Božieho požehnania. 

Tím amatérskych novín Novinky z Borinky.


